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Protokół Nr 0012.04.61.2023
Komisji Prawa, Porządku Publicznego oraz Samorządu Osiedlowego

Rady Miasta Kalisza z posiedzenia,
które odbyło się w dniu 19 maja 2023 roku.

***************************************************************************
Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.

***************************************************************************

PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Zatwierdzenie porządku obrad.

3. Sprawozdanie  z  realizacji  „Miejskiego  Programu  Działań  na  Rzecz  Osób

z Niepełnosprawnością w Kaliszu” za 2022 rok.

4. Pismo  Komendanta  Miejskiego  Policji  w  Kaliszu  z  dnia  20.04.2022  r.  w  sprawie

zgłoszenia  kandydatur  do  nagród  za  osiągnięcia  w  służbie  policjantów  Komendy

Miejskiej Policji. 

5. Projekt uchwały w sprawie regulaminu terenów zieleni miejskiej.

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta Kalisza

na lata 2023-2043.

8. Korespondencja:

 Uchwała  Nr  SO  –  2/0954/218/2023  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 kwietnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii

o przedłożonym przez Prezydenta Miasta  Kalisza sprawozdaniu z wykonania budżetu

za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia;

 Pismo  Komendanta  Miejskiego  Policji  w  Kaliszu  z  dnia  24.04.2022  r.  w  sprawie

zabezpieczenia środków na potrzeby Komendy Miejskiej Policji w Kaliszu;

 Pismo  z  dnia  26.04.2023  r.  w  sprawie  rezygnacji  z  członkostwa  w  Radzie  Osiedla

Kaliniec;

 Pismo  z  dnia  15.04.2023  r.  w  sprawie  rezygnacji  z  funkcji  Przewodniczącego  Rady

Osiedla Piwonice;



 Pismo Prezesa Sądu Okręgowego w Kaliszu z  dnia 10.05.2023 r.  w sprawie wyboru

ławników sądowych na kadencję 2024-2027;

 Pismo Prezydenta Miasta Kalisza z dnia 18.05.2023 r. w sprawie ubezpieczenia mienia

oraz odpowiedzialności cywilnej Miasta Kalisza.

9. Sprawy bieżące i wolne wnioski.

10. Zamknięcie posiedzenia.

***************************************************************************

Ad.1. Otwarcie posiedzenia.

Otwarcia  posiedzenia  dokonał  Przewodniczący  Komisji,  pan  Zbigniew  Włodarek,  który

powitał  wszystkich  obecnych  i  poinformował,  że  dzisiejszemu  posiedzeniu  będą  się

przysłuchiwać studenci Akademii Kaliskiej drugiego roku studiów stacjonarnych na kierunku

Bezpieczeństwa Wewnętrznego.

Ad.2. Zatwierdzenie porządku obrad.

W związku  z  brakiem  uwag  do  porządku  obrad  przystąpiono  do  głosowania:  8  głosów

za (8 obecnych).

Ad.3.  Sprawozdanie  z  realizacji  „Miejskiego  Programu  Działań  na  Rzecz  Osób

z Niepełnosprawnością w Kaliszu” za 2022 rok.

Sprawozdanie omówił pan Janusz Sibiński, zastępca naczelnika Wydziału Spraw Społecznych

i  Mieszkaniowych.  Wyjaśnił,  że  sprawozdanie  opisuje  działania  podjęte  w  zakresie

poprawy  dostępu  do  obiektów  publicznych  i  ułatwień  wprowadzonych  dla  osób

z niepełnosprawnościami,  np.  kwestie  dowozu tych osób do placówek oświatowych,  klas

integracyjnych czy prowadzenie szkolnictwa specjalnego. W oddzielnej kategorii znajdują się

działania  ułatwiające  funkcjonowanie  osób  z  niepełnosprawnościami  poprzez  np.  zakup

sprzętu ortopedycznego, dostosowanie architektoniczne miejsca zamieszkania, dostosowanie

środków  transportu  indywidualnego,  udział  w  turnusach  rehabilitacyjnych.  W  kolejnej

kategorii  znajduje  się  infrastruktura  obiektów  publicznych  i  ich  dostępność  dla  osób

ze  szczególnymi  potrzebami,  w  tym  osób  niepełnosprawnych.   Kolejny  obszar  stanowią

działania aktywności na rynku pracy. Dodał, że działań jest wiele i są one wieloaspektowe

i dotyczą różnych grup osób z niepełnosprawnościami. 

Radna Elżbieta Dębska spytała jak przygotowane jest Miasto jeśli chodzi o język migowy.



Pan Sibiński wyjaśnił, że od dwóch lat istnieje już obsługa online i jest to kontakt w czasie

rzeczywistym z tłumaczem języka migowego. W urzędzie, w większości obiektów są również

pętle indukcyjne dla osób słabosłyszących.

W związku z brakiem uwag i pytań komisja przyjęła do wiadomości ww. sprawozdanie.

Przewodniczący  Komisji,  pan  Zbigniew  Włodarek  nadmienił,  że  w  Kaliszu  mamy  Klub

Sportowy  „Start”,  który  zrzesza  wiele  osób  z  niepełnosprawnością  i  mają  oni  liczne

osiągnięcia.  Dodał,  że  istotne  jest,  aby niepełnosprawne osoby były aktywne  i  dużą  rolę

w tym przypadku odgrywa sport.

Pan  Sibiński  wspomniał,  że  celem  tych  działań  jest  spowodowanie  tego,  żeby  osoba

niepełnosprawna  była  pełnosprawna  w  życiu  i  mogła  w  pełni  korzystać  jako  członek

społeczeństwa z infrastruktury.

Ad.4.  Pismo Komendanta Miejskiego Policji w Kaliszu z dnia 20.04.2022 r. w sprawie

zgłoszenia  kandydatur  do  nagród  za  osiągnięcia  w  służbie  policjantów  Komendy

Miejskiej Policji.

Wobec  braku  pytań  i  uwag  przystąpiono  do  głosowania  w  sprawie  przyznania  nagród

w następujący sposób:

Dzielnicowi Komendy Miejskiej Policji w Kaliszu:

- nagroda I stopnia – sierż. szt. Michał Wielowski,

- nagroda II stopnia – st. asp. Rafał Korczyński,

- nagroda III stopnia – st. sierż. Robert Wałęsiak.

Funkcjonariusze Patrolowo-Interwencyjni Komendy Miejskiej Policji w Kaliszu:

- nagroda I stopnia – asp. Mateusz Strzyż,

- nagroda II stopnia – mł. asp. Marek Szwankowski,

- nagroda III stopnia – sierż. Wojciech Kasperkiewicz.

Głosowanie: 8 głosów za (8 obecnych).

Ad.5. Projekt uchwały w sprawie regulaminu terenów zieleni miejskiej.

Sprawozdanie  omówił  pan Paweł  Bąkowski,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej

i Ochrony Środowiska. Nadmienił, że obecnie obowiązujący regulamin funkcjonuje od 1992

roku. Miasto przeprowadza mnóstwo inwestycji  na terenach zielonych,  więc zdecydowano

o zaktualizowaniu tych zapisów, stąd propozycja nowej treści Regulaminu.



Radny Sławomir  Chrzanowski spytał,  co istotnego wydarzyło się, że trzeba ten regulamin

zmienić.

Pan Bąkowski odpowiedział, że poprzedni regulamin wskazywał tylko to, co jest zabronione.

Radny Roman Piotrowski stwierdził, że wprowadza się jeszcze bardziej szczegółowy punkt

dotyczący  wyprowadzania  psów  bez  smyczy  i  spytał  czym  to  jest  spowodowane.  Pan

Bąkowski odpowiedział, że zapis tego punktu wynika z ustawy. Pan Piotrowski nadmienił,

że ustawa wcale nie nakazuje wyprowadzania wszystkich psów na smyczy.  Pan Bąkowski

zaproponował  przygotowanie  odpowiedzi  w  tym  zakresie  na  posiedzenie  Komisji

Środowiska, które odbędzie się zaraz po posiedzeniu Komisji Prawa.

Radny Piotrowski dopytywał, jakie pojazdy objęte są zezwoleniem wjazdu na tereny zielone

i  czy  mają  wyznaczone  konkretne  trasy  przejazdu.  Pan  Bąkowski  wyjaśnił,  że  są  to  np.

pojazdy firm obsługujących imprezy i mają wyznaczone trasy przejazdu, którymi powinny się

przemieszczać, a w przypadku naruszeń odpowiednie służby powinny reagować.

Rany  Sławomir  Lasiecki  zainteresował  się  tematem  Domku  Parkowego  znajdującego  się

w Parku Miejskim i zastanawiał się czy można tam umieścić część Wydziału Środowiska

i Gospodarki Komunalnej. Poinformował, że przedstawi ten pomysł Prezydentowi.

Pani skarbnik Aneta Ochocka, wspomniała o tym,  że w ubiegłym miesiącu przygotowano

i przesłano do instytucji finansującej wniosek dotyczący m. in. reaktywacji oranżerii, Domku

Szwajcarskiego oraz Domku Parkowego.

Radny Roman Piotrowski  powołując się na zapisy ustawowe stwierdził,  że  w ich świetle

podpunkt 11 w punkcie 5 Regulaminu powinien zostać wykreślony. 

Przewodniczący Komisji  Zbigniew Włodarek poruszył  kwestię łąk kwietnych i  zaznaczył,

że kaliszanie nie do końca mają świadomość co to jest łąka kwietna i  jak odróżnić ją od

zaniedbanego terenu zieleni. 

Pan Paweł Bąkowski odpowiedział, że łąki zostały wysiane w wyznaczonych miejscach i od

kilku lat trwają obserwacje, jak one się zachowują. Wśród nich są łąki kwietne i łąki ziołowe.

Wspomniał  również,  że  zmieniono  system koszenia  trawników i  w niektórych  miejscach

częstotliwość koszenia jest większa, a są takie miejsca gdzie zrezygnowano z intensywnego

koszenia  trawników zwracając tylko  uwagę na wykoszenie  dla  bezpieczeństwa w ciągach

komunikacyjnych pasa o szerokości około metra. 

W nawiązaniu do wcześniejszych spostrzeżeń radnego Romana Piotrowskiego dotyczących

wyprowadzania psów na smyczy pan Bąkowski przytoczył  zapisy Regulaminu utrzymania

czystości  w gminach,  który obowiązuje również na terenie  miasta  Kalisza.  Pan Bąkowski



stwierdził,  że  tożsamy  zapis  dotyczący  wyprowadzania  psów  można  wprowadzić

do Regulaminu terenów zieleni miejskiej zamiast obecnego zapisu.

Radny  Roman  Piotrowski  zgłosił  wniosek  o  wykreślenie  podpunktu  11  w  punkcie

5 Regulaminu korzystania  z terenów zieleni  miejskiej  stanowiącego załącznik do projektu

uchwały w sprawie regulaminu terenów zieleni miejskiej. 

Głosowanie: 5 głosów za, 2 wstrzymujące się (7 obecnych).

Następnie przystąpiono do głosowania w sprawie projektu uchwały w sprawie regulaminu

terenów zieleni miejskiej wraz z wnioskiem: 6 głosów za (6 obecnych).

Ad.6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.

Projekt  uchwały  omówiła  pani  Aneta  Ochocka,  skarbnik  miasta  Kalisza.  Odczytała

poszczególne wnioski złożone przez wydziały.

W związku z brakiem pytań i uwag  przystąpiono do głosowania: 6 głosów za (6 obecnych).

Ad.7. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta

Kalisza na lata 2023-2043.

Projekt uchwały omówiła pani Aneta Ochocka, skarbnik miasta Kalisza.

W związku z brakiem pytań i uwag  przystąpiono do głosowania: 6 głosów za (6 obecnych).

Ad.8. Korespondencja:

 Uchwała  Nr  SO  –  2/0954/218/2023  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 kwietnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii

o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Kalisza sprawozdaniu z wykonania budżetu za

2022 rok wraz z informacją o stanie mienia;

Przyjęto do wiadomości.

 Pismo  Komendanta  Miejskiego  Policji  w  Kaliszu  z  dnia  24.04.2022  r.  w  sprawie

zabezpieczenia środków na potrzeby Komendy Miejskiej Policji w Kaliszu;

Głos zabrał pan Witold Goździelewski informując, że otrzymano już odpowiedź na powyższe

pismo i Prezydent nie przyznał wnioskowanej kwoty na bieżące utrzymanie Pomieszczeń dla

Osób  Zatrzymanych,  gdzie  umieszczane  są  osoby  nietrzeźwe  z  terenu  miasta  Kalisza.

Nadmienił,  że koszty drastycznie rosną i od maja koszt badania osoby zatrzymanej wzrósł

ze 126 zł do 200 zł. Pobranie krwi był to koszt 105 zł, obecnie wynosi 184,50 zł, natomiast

koszt  konsultacji  lekarskiej  do tej  pory wynosił  150 zł,  a  po podwyżce  250 zł.  Wyjaśnił,

że  koszty  pozostawienia  osoby  do  wytrzeźwienia  wzrosły  o  30-40%,  a  do  tej  pory,



od początku roku,  zostało  tam umieszczonych  925 osób w tym około  300 osób z terenu

miasta Kalisza. Dodał, że Policja wystąpi z kolejnym pismem do Prezydenta o możliwość

przyznania kwoty w wysokości przynajmniej 150 000 zł na utrzymanie PdOZ.

Radny  Sławomir  Chrzanowski  stwierdził,  że  kiedyś  Izba  Wytrzeźwień  znajdowała  się

w porządku gospodarczym miasta i chcąc nie chcąc, miasto musiało ponosić związane z tym

koszty.  Zaproponował,  aby  skierować  do  Prezydenta  wniosek  w  sprawie  ponownego

przeanalizowania  pisma  Komendanta  Miejskiego  Policji  w  Kaliszu  z  dnia  24.04.2023  r.

dotyczącego  zabezpieczenia  środków  na  potrzeby  Komendy  Miejskiej  Policji  w  Kaliszu.

Głosowanie: 7 głosów za (7 obecnych).

 Pismo  z  dnia  26.04.2023  r.  w  sprawie  rezygnacji  z  członkostwa  w  Radzie  Osiedla

Kaliniec;

Przyjęto do wiadomości.

 Pismo  z  dnia  15.04.2023  r.  w  sprawie  rezygnacji  z  funkcji  Przewodniczącego  Rady

Osiedla Piwonice;

Przyjęto do wiadomości.

 Pismo Prezesa Sądu Okręgowego w Kaliszu z  dnia 10.05.2023 r.  w sprawie wyboru

ławników sądowych na kadencję 2024-2027;

Naczelnik  Kancelarii  Rady Miasta,  pani  Katarzyna Wawrzyniak  wyjaśniła,  że  w związku

z koniecznością przeprowadzenia w bieżącym roku wyborów ławników sądowych na nową

kadencję  prezes  Sądu  Okręgowego  w  Kaliszu  przekazał  informację  o  ustaleniu  przez

Kolegium Sądu Okręgowego liczby ławników wybieranych przez poszczególne rady gmin.

Nadmieniła, że do Sądu Okręgowego w Kaliszu niezbędny jest wybór 70 ławników, w tym

do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy 3 ławników, natomiast do Sądu Rejonowego

konieczny jest wybór 16 ławników, w tym do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy

10  ławników.  Poinformowała,  że  uprawnione  podmioty  mogą  do  30  czerwca  zgłaszać

kandydatów na ławników, a najpóźniej do końca października Rada Miasta Kalisza dokona

wyboru ławników na nową kadencję.

 Pismo Prezydenta Miasta Kalisza z dnia 18.05.2023 r. w sprawie ubezpieczenia mienia

oraz odpowiedzialności cywilnej Miasta Kalisza.

Przyjęto do wiadomości.

Ad.17. Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Brak.



Ad.18. Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec  wyczerpania  dziennego  porządku  obrad  przewodniczący  zamknął  posiedzenie

dziękując radnym oraz zaproszonym gościom za przybycie i udział w dyskusji. 

Protokołowała: Przewodniczący
22.04.2022 r. E.Nowak-Radajak/-/       Komisji Prawa, Porządku Publicznego

oraz Samorządu Osiedlowego
        Rady Miasta Kalisza

        /... /
        Zbigniew Włodarek


